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Høringssvar på regjeringens forslag til begrense innleie 

 

Regjeringen har den 18. januar 2021 kommet med svært inngripende tiltak for å i bunn og grunn gi 
næringforbud til helt lovlige bransjer. 

Jeg vil nedenfor besvare de hovedpunktene som regjeringen selv har trukket frem i pressemeldingen: 

I hovedsak peker regjeringen på følgende innstramminger i reglene om innleie: 

 Forskriftsfestet forbud mot innleie fra bemanningsforetak på byggeplasser i Oslo, Viken og 
tidligere Vestfold 
Dette virker som en lite gjennomtenkt løsning, det er per idag en reell mangel på 
fagarbeidere og utdannet personell innen bygg og anlegg. Hva som er årsakene til dette kan 
helt sikkert diskuteres og det finnes trolig mange. Søknader til fagrettet utdanning har falt 
over svært lang periode også før åpningen for innleie ble endret i jul år 2000. Det er gjort 
grep i bransjen fra utleier sin side hvor blant det blant annet er ønsket å kunne ansette 
lærlinger. Alle er enige om at det innen bygg og anlegg har man kunnet finne kritikkverdige 
forhold, men å legge all skyld på innleie er en kraftig forenkling av virkeligheten. Blandingen 
av det som er underentrepriser med utenlandske selskaper med ulik form for tilknytninger er 
mer trolig årsak. Dette blir ikke borte med denne endringen. Forbudet vil omfatte norske 
selskaper, men hva med utenlandske entreprenører kan sette bort til underentreprise hvor 
det ikke er "innleie", men åpenbart kan være kritikkverdige forhold. Det er et senere punkt 
som bedre vil ivareta dette og som burde erstatte et rent forbud. 
De som allerede ikke driver lovlig vil finne veien utenom og opprette produksjonsbedrifter 
eller tilsvarende. 

 Oppheve adgangen til innleie ved arbeid av midlertidig karakter 
 
Dette er et punkt hvor man i all hovedsak vil gi store fordeler til tariffbunde selskap. Det er 
ønskelig med et organisert arbeidsliv, men å gi lovmessige fordeler til selskaper med 
tariffavtale er en forskjellsbehandling mellom lovlig etablerte selskaper. Det er mange 
årsaker til å ha tariffavtaler, men det er også flere grunner til at det ikke er en tariffavtale. 
Det er en frykt at dette vil kunne ramme typisk små og mellomstore bedrifter og særlig i 
distriktene. Det er selskaper som er i en oppstartsfase hvor man må leie inn for en periode, 
men hvor man pga usikkerhet ikke kan ansette fast. Det kan også være midlertidig behov for 
kompetanse som del av utviklingen. 
Det som er urovekkende er at stat og kommune selv er de som benytter midlertidig 



 

Ecura Care AS |   Jernbanetorget 4a, 0154 Oslo   |  care@ecura.no   |   Org nr 993 278 467 |   www.ecura.no 

ansettelse mest. Det er opptil dobbel så høy andel midlertidig ansatte i f.eks statlige 
utdanningsstillinger enn det som er snittet for alle bransjer. I tillegg vet vi at f.eks 
bemanningssentre innen helseforetak og kommuner tilbys 0% garantikontrakter av 2 års 
varighet når alternativet er fast ansettelse i f.eks bemanningsforetak med fulle rettigheter. 
Denne loven gjør ingen verdens ting med dette og innleid personell står for under 2% av 
årsverk i Norge, mens midlertidig ansatte står for ca 8%. I statistikken for midl ansatte så er 
det altså off sektor som ligger i førersete. Innleide har altså faste stillinger. Vil regjeringen 
presse personell fra fast stilling i vikarbyrå til en løst tilknyttet stilling? 
 

 Gi innleide flere rettigheter, som for eksempel utvide retten til å bli fast ansatt etter en viss tid 
som innleid til å gjelde flere tilfeller, og korte ned tiden før rettigheten inntreffer 
 
Dette er uproblematisk. 
 

 Innfører en godkjenningsordning som kvitter oss med de bemanningsforetakene som driver 
useriøst 
Dette punktet er faktisk det som kan erstatte alle lovmessig og forskriftsmessige endringer 
som er foreslått her. I stedet for forbud mot innleie i bygg og anlegg i Oslo eller begrense 
dette med når det kan leies inn som av midlertidig karakter så kan man heller følge opp de 
bestemmelser som allerede gjelder enda tettere og som aktør i bransjen så ønsker vi oss en 
godkjenningsordning som f.eks NHO sin Revidert Arbeidsgiver eller liknende. Det vil gjøre 
terskelen høyere for å etablere seg og ikke minst vil innkjøpere forholde seg til godkjente / 
autoriserte selskaper. Dette bør innføres før innskjerpelser. 
 

 Tydeliggjøre grensen mellom innleie og entreprise. Innstramminger av innleieregelverket kan 
innebære økt risiko for omgåelser der innleie betegnes som entreprise eller 
bemanningsentreprise, og loven bør derfor tydeliggjøres 
 
Det å skille mellom dette er åpenbart av interesse og allerede mener vi at fagforeningene 
blander inn dette med underentreprise og andre forhold særlig på byggeplassene med 
mange ledd i kjeden. 

Det er viktig for regjeringen og også lytte til partene i arbeidslivet. Forbud er sjelden et godt 
alternativ for hele bransjer eller sektorer basert på at noen få bryter med loven. Kontroll og 
oppfølging er bedre. 

Mvh 

Petter Nyhagen  

 


